

Warrant Officer C.E. Warner, CD



A year into the pandemic, after a career that crossed six decades wearing wool battledress and puttees in cadets, green combats, temperate and arid CADPAT, CF Greens, Work Dress, tan DEU, Garrison Dress, qualifying with the Lee Enfield in cadets, the 9mm SMG, the FN C1A1, three versions of C7 rifle, but the same pistol, three wars, and entrusted with the privilege of leadership, on 1 Mar 2021, WO Chester (Terry) Warner retired – sort of.

He grew up in the Eastern Townships of Quebec. As a youth, he was in Cadets, then joined the Reserves in January 1976. Throughout post-secondary education, he served in The Sherbrooke Hussars. In 1982, he finished a degree in history at Bishop's University and decided to release.

In 1987, he enrolled in the Regular Force and although unsuccessful on officer training, he chose to serve as an Administration Clerk. Then Private Warner had a fulfilling posting in St-Hubert including RV89, duty during the Oka Crisis before the military was publicly involved, and overseas in the Gulf and Kuwait War on Op FRICTION. On Op MAGNOLIA in spring 1991, he was promoted Acting-Lacking Corporal in Kuwait City under the oil smoke. Hard work was rewarded by a Chief of the Defence Staff Commendation for 'meritorious or exemplary service on operations'.

In the 1990s, now Corporal Warner was a recruiter in Regina where he met and married Paulette. On staff at the flying school in Moose Jaw, he barfed through about 10 passenger hours in the Tutor. In January 1999, he remustered to Geomatics Technician at the Mapping and Charting Establishment (MCE).

By the end of 2004, he had completed four courses, been promoted twice, and was away from his family for nearly 24 months, including six months in Bosnia on Op PALLADIUM. One memorable duty in 2000 was to stand vigil on the left foot of the Unknown Soldier as he lay in state on Parliament Hill. In 2005, now Sergeant Warner was posted to the classified floors of NDHQ, making situational awareness graphics and giving terrain analysis advice to the Governor General, the Senate, Cabinet, and commanders. An example of such advice was to describe the mud walls and grape fields in Afghanistan as obstacles which could only be overcome by Leopard tanks. His maps are mentioned in General Hillier's book during a briefing to the incoming Prime Minister. The Defence Minister used one of his geography descriptions in a press conference. After a 2006 friendly-fire incident, an animation which he commissioned in a late-night call to the CO, was widely viewed within government.

In 2007, Sgt Warner deployed to Afghanistan for six months on Op ATHENA at the Kandahar Intelligence Fusion Centre. Working closely with RC (South) staff, he developed a series of map overlays that improved the processes for planning counter-insurgency warfare in a coalition environment.

In 2008, he was the top-rated Sgt in Chief of Defence Intelligence and was promoted to Warrant Officer. As an experienced Geo Tech, he continued in several roles at MCE, the School of Military Mapping, the Staff, and with Chief of Military Personnel.

Terry has been a contributor, assistant editor, and editor of MCE's journal *The Military Mapper*. In 2014, he was named the MCE Unit Historian which included managing its non-public property and supervising co-op students. He was an on-camera subject matter expert for the video *Drawn To Victory* on military mapmaking and aerial photography in the First World War. That video was widely viewed on Air Canada's inflight entertainment.

Since 2008, he has been a member of the local school board's special education advisory committee for which he received the Queen's Diamond Jubilee Medal for community involvement in 2012. In 2016, he was "invited to selections" which turned into the chance to drive a privately owned 1969 Vietnam War-era armoured car at public displays. For the record, it steers like a shopping cart.

In 2019, WO Warner received a one-year extension to complete 35 years of pensionable service and was posted as assistant to the Career Manager for ill and injured members. After a short return-to-work extension at MCE, WO Warner retired in March 2021.

Although there was no DWD, Terry has been hired by a defence contractor and remains connected to the mapper community. Terry, Paulette, and their son, Joshua, live in Ottawa and his after-hours interests include history, dog-walking, old Army jeeps, and volunteering. He can be reached at terry.warner@sympatico.ca.

Adjudant C.E. Warner, CD



Un an après le début de la pandémie, après une carrière qui a duré six décennies dans une variété d'uniformes, se qualifiant avec le Lee Enfield, la mitrailleuse 9 mm, le FN C1A1, trois versions du C7, mais le même vieux pistolet 9 mm, trois guerres et confié le privilège de leadership, le 1^{er} mars 2021 l'Adj Chester (Terry) Warner a pris sa retraite des Forces.

Il a grandi dans les Cantons de l'Est du Québec. Dans sa jeunesse, il était dans les cadets, puis s'est joint à la Réserve en janvier 1976. Tout au long de ses études postsecondaires, il a servi dans The Sherbrooke Hussars. En 1982, il a obtenu un baccalauréat en histoire à Bishop's University et a décidé de se libérer.

En 1987, il s'est enrôlé dans la Force régulière, bien qu'il n'ait pas réussi sa formation d'officier, il a choisi de servir comme commis d'administration. Le soldat Warner a eu une affectation enrichissante à St-Hubert, en service à RV89, la crise d'Oka et la guerre du Golfe et du Koweït lors de l'Op FRICTION. Lors de l'Op MAGNOLIA au printemps 1991, il a été promu caporal par intérim à Koweït sous la fumée d'huile. Le travail acharné a été récompensé par la mention élogieuse du chef d'état-major de la Défense pour « service méritoire ou exemplaire dans le cadre des opérations ».

Entre 1992 et 1998, l'actuel caporal Warner était recruteur à Regina où il a rencontré et épousé Paulette. Membre du personnel de l'école de pilotage de Moose Jaw, il a vomi pendant environ 10 heures comme passager du Tutor. En janvier 1999, il est devenu technicien en géomatique au Service de Cartographie (MCE).

À la fin de 2004, il avait gradué quatre cours, avait été promu deux fois et avait été séparé de sa famille pendant près de 24 mois, dont six mois en Bosnie dans le cadre de l'Op PALLADIUM. En 2005, l'actuel sergent Warner a été affecté aux étages classifiés du QGDN, réalisant des graphiques de connaissance de la situation et donnant des conseils d'analyse de terrain au gouverneur général, au Sénat, au Cabinet et aux commandants.

En 2007, le Sgt Warner s'est déployé en Afghanistan pendant six mois dans le cadre de l'Op ATHENA au Kandahar Intelligence Fusion Centre. Travaillant en collaboration avec le personnel du RC (South), il a développé une série de superpositions de cartes qui ont amélioré les processus de planification de la guerre contre-insurrectionnelle dans un environnement de coalition.

En 2008, il était le meilleur sergent en chef du renseignement de la défense et a été promu adjudant. En tant que géo' expérimenté, il a continué à occuper plusieurs postes au MCE, à l'École de cartographie militaire, à l'état-major et au chef du personnel militaire.

Terry a été contributeur, rédacteur en chef adjoint et rédacteur en chef du journal de MCE *The Military Mapper*. En 2014, il a été nommé historien, ce qui comprenait la gestion de ses biens non publics de MCE et la supervision d'étudiants coopératifs. Il était un expert en la matière pour la vidéo *Drawn To Victory* sur la cartographie militaire et la photographie aérienne pendant la Première Guerre mondiale.

Depuis 2008, il est membre du Special Education Advisory Committee du conseil scolaire local, pour lequel il a reçu en 2012 la Médaille du jubilé de diamant de la Reine pour son engagement communautaire. En 2016, il a été "invité aux sélections", ce qui lui a valu le privilège de conduire une voiture blindée privée datant de la guerre du Vietnam de 1969 lors d'expositions publiques.

En 2019, l'Adj Warner a reçu une prolongation d'un an pour compléter 35 ans de service et a été affecté en tant qu'assistant du gérant de carrière pour les membres malades et blessés. Après une autre prolongation de retour au travail chez MCE, Adj Warner a pris sa retraite en mars 2021.

Il n'y avait pas un Départ dans la dignité. Cependant, il a été embauché par un entrepreneur de la défense et reste connecté à la communauté géo. Terry, Paulette et leur fils, Joshua, vivent à Ottawa et ses intérêts après les heures de travail comprennent l'histoire, la promenade de chiens, les vieilles jeeps de l'armée, et le bénévolat. Il peut être joint à terry.warner@sympatico.ca.